
 
 
 Den forsvundne bro ved Birkesø  
 
Det er blevet besluttet, at der skal anlægges en cykelsti på Birkesøvej. En god 
beslutning, som skærper bevågenheden om den meget omtalte og længe ønskede 
genetablering af broen  over Jordbromølle Å imellem Liebes Plantage og Dalgas 
Plantage.  
At ønsket om genetablering af den bro har været stort hos borgerne i Viborg 
Kommune, har man kunnet konstatere ved det store antal høringssvar, der blev sendt 
ind til den sidste kommuneplan desangående - men også generelt på henvendelser og 
i daglig tale blandt borgerne igennem årene.  
Senest har den lokale afdeling af Danmarks Naturfredningsforening i en 
tidsbegrænset periode samlet over 400 underskrifter ind til fordel for en genetablering 
af broen, og de skulle angiveligt være afleveret til byrådet her i begyndelsen af 2016. 
En genetablering af broen vil forbedre borgernes mulighed for at nyde det store 
sammenhængende skovområde nord for Stoholm samt muliggøre asfaltfri adgang til 
det smukke Birkesøområde fra Stoholm. der skal nok være nogle udfordringer ved at 
iværksætte genetableringen af broen, men det er jo det vi har vores politikere til at 
"tage imod".  
Da der er er politikere fra flere partier, der har udtalt sig positivt omkring en 
genetablering af broen, så håber jeg, at der er grund til fornyet optimisme?  
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